
Zápis ze „Shromáždění představitelů SDH“ – Dobříč 6. dubna 2024 

Zahájení jednání 10:10 

 

Starostka p. Alena Foldová – přivítání hostů:  

plk. Ing. Pavel Musil - ředitel Územního odboru Plzeň, HZS PK 

npor. Bc. Robert Kučera – za SH ČMS Praha 

p. Martin Liška – starosta Obce Dobříč  

             Zasloužilí hasiči, starostové SDH a starostové okrsků 

  

 Představení obce Dobříč – historie a zajímavosti 
 

Řídící jednání – Ondřej Melichar 

- přivítání 

- pietní minuta ticha  

- program jednání: 1) zahájení, volba komisí, zapisovatele a ověřovatele zápisu 

          2) kontrola usnesení SP SDH z Kozolup 11. 11. 2023 

          3) Schválení hospodaření OSH PS za rok 2023 

        4) Schválení rozpočtu na rok 2024 

        5) Zpráva OKRR 

        6) Výroční zpráva za rok 2023 

          7) Diskuse 

          8) Usnesení 

                                  9) Závěr 
 

1. Volba mandátové a volební komise: 

předseda: Štěpánka Nováková (SDH Heřmanova Huť) 

členové: Petr Slach (H. Hradiště), Jitka Špelinová, Dis. (SDH Mrtník) 

                   

     Pro – 81  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0 

Volba návrhové komise:  

předseda: Bc. Ondřej Holeček (SDH Obora)  

členové: Roman Slach (SDH Dobříč), Mgr. Luboš Urbánek (SDH Obora) 

 

     Pro – 81  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0 

 Volba zapisovatele: 

Štěpánka Nováková (SDH Heřmanova Huť) , Jitka Špelinová, Dis. (SDH Mrtník)   

  

     Pro –81  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0  

 Volba ověřovatele zápisu: 

Mgr. Michal Marek (SDH Tlucná), Ing. Marek Vejvoda (SDH Kaznějov)  

    

Pro –81  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0  

 

 



Zpráva mandátové komise: 

Přítomno 81 zástupců sborů z celkového počtu 128 = 63,28% - jednání je 

usnášeníschopné. 

 

2. Kontrola usnesení ze dne 11.11.2023 – Ondřej Melichar 

Předneseno usnesení z jednání SP SDH v Kozolupech dne 11. 11. 2023, konstatováno, 

že uložené úkoly byly splněny, nikdo z přítomných neměl žádných připomínek ani 

dotazů. 

 

3. Zpráva o hospodaření OSH za rok 2023 - Alena Foldová 

- Výsledovka byla předána zástupcům sborů u prezence 

- Za rok 2023 mírná ztráta (cca 55.000,00 Kč) – dotace – nutnost částečného 

financování dotačních programů. Náklady za rok 2023 činily 1.713.813.00 Kč, a 

výnosy 1.658.894,00 Kč  

- Zájemci o podrobné účetní operace po domluvě mohou nahlédnout do účetnictví 

v kanceláři OSH PS 

- Výroční zpráva bude uveřejněna na webu OSH PS (www.oshps.cz) 

- Poděkování Plzeňskému kraji, Zastupitelům a hejtmanu p. Špotákovi za finanční 

podporu  

- Zápisy z jednání OSH PS jsou nahlédnutí na webových stránkách 

- V roce 2024 budou čerpány dotace z PK, MŠMT ČR, MV ČR a NSA 

- Případné dotazy budou zodpovězeny v diskusi 

 

4. Schválení rozpočtu na rok 2024 - Alena Foldová 

- rozpočet v tištěné podobě obdrželi zástupci sborů u prezence – není žádná zásadní 

úprava oproti schválenému návrhu z podzimu 2023 

- výdaje v roce 2024 budou na zajištění okresních akcí a soutěží, na mzdy a spotřební 

materiál 

- dotace – PK je schválena – zatím nevíme v jaké výši nám bude přidělena, jakmile 

bude podepsána smlouva, ihned Vás výkonný výbor bude informovat 

 

 

5. Zpráva kontrolní a revizní rady Ing. Jaroslav Matoušek  

- Předseda Eduard Cízl se z dnešního jednání omlouvá z pracovních důvodů 

- Zpráva o činnosti rady od 11/2023 do 03/2024 – rada se sešla 15.11.2023, 

10.1.2024 a 26.3.2024 – pracuje dle pránu páce. 

- Kontrola účetnictví – schváleno – vše řádně vedeno, poděkování p. Špelinové za 

řádné vedení účetní agendy 

- K dnešnímu dni je na běžném účtu 911.157,86 Kč, v pokladně 50.763.00 Kč 

- Potěšující skutečností je splacená půjčka Krajskému sdružení hasičů Plzeňského 

kraje (101tis. Kč) 

- Činnost odborných rad a kontrolo usnesení – zveřejňováno na webu OSH PS 

- OSH PS má 6 207 členů, 130 SDH organizovaných ve 14 okrscích, 2 sbory jsou 

v likvidaci – je to administrativně náročné 



6. Výroční zpráva za rok 2023 - A. Foldová 

- Zasloužilí hasiči obdrželi tištěnou zprávu u prezence, ostatní mohou přečíst, 

případně vytisknout z na webu OSH PS 

- Poděkování všem podporovatelům a sponzorům 

7. Diskuse  

- Mandátová komise – během jednání se dostavil zástupce SDH Nečtiny, celkem 

přítomno 82 zástupců = 64,06 %. 

- Ondřej Melichar: 

- Vyzval starostku a náměstka p. Česánka aby předali diplomy a poukazy starostům 

nebo velitelům okrsků: 

- Vyhodnocení soutěže OSH PS „O čestnou standartu OSH“ 

1. Okrsek Nýřansko (199 600 bodů) 

2. Okrsek Ledce (139 500 bodů) 

3. Okrsek Úněšov (94 500 bodů) 

4. Okrsek Dobříč (93 000 bodů) 

5. Okrsek Vochov (76 000 bodů) 

6. Okrsek Kožlany – Chříč (70 100 bodů) 

7. Okrsek Plasy (67 200 bodů) 

8. Okrsek Manětín – Bezvěrov (60 500 bodů) 

9. Okrsek Všeruby (56 500 bodů) 

10. Okrsek Dolní Bělá (50 500 bodů) 

11. Okrsek Kralovice (21 000 bodů), okrsky Hromnice, Dolany a Žihle-Bílov nebyly 

hodnoceny – nedodány podklady 

- Všechny SDH a okrsky mají DAT schránky – nutno kontrolovat + daňové přiznání 

přes DAT posílat také Přehled o majetku a závazcích, nikoliv na OSH!!! 

- Výzva starostky SH ČMS – kontrola Rejstříku sportu (RS) – srovnání RS s Centrální 

evidencí za roky 2022 až 2023 - především pro čerpání dotací z MŠMT a NSA + 

Můj klub + soutěže OSH a KSH 

- Medaile k 160. výročí založení hasičských sborů v ČR – informace pro Vás, kteří 

jste si medaile objednali, dodání bude zpožděné pro vysoký zájem ze strany sborů 

a členů, výrobce nestíhá 

- 18. května první celostátní akce – oslava 160 ti let ve Velvarech a 15.června 2024 - 

setkání historických praporů v Telči – výzva do sborů, kdo ponese Okresní prapor 

– lze se přihlásit u starostky OSH 

- Nutnost organizačního zajištění okresního kola v požárním sportu 27.dubna 2024 

s místem konání v Nevřeni 

- 25.května 202 – Manětín, OK v běhu na 60 m překážek, plus dorost 100 m a PÚ, 

možné zaběhnout 100 m překážek i pro muže a ženy, včas se přihlásit!!! 

- Přihlášky nových členů vyplňovat čitelně, ideálně v PC nebo hůlkovým písmem 

- Návrhy vyznamenání – vyplňovat přes centrální evidenci, usnadnění práce, stačí 

vyplnit jen zdůvodnění a ostatní se doplní z evidence samo, následně vytisknout, 

podepsat, orazítkovat a předat na kancelář OSH PS k projednání 

- Krajská + republiková ocenění – krajský VV 9. 4. 2024, následně pak až 25. 6. 2024 

- Termíny VV OSH, KSH PK i našeho ústředí jsou uvedeny na webu 



- Petr Severa – dotaz k plánovaným kontrolám na sborech, případně okrscích:  

- Odpověděla starostka p. Foldová - Okresní kontrolní a revizní rada provede 

kontrolu dokumentace a dalších náležitostí na kanceláři OSH, následně bude 

vybrán ke kontrole některý sbor, kontrola se ozve minimálně 14 dní předem, 

kontrolovat se budou poslední dva roky a to: registrační list zakládající existenci 

sboru (uděleno v roce 1995), aktuální Příloha k RL, zápisy z valných hromad a 

vedení sboru, rozpočty, plány práce, případně smlouvy s OSH a jinými subjekty, 

evidence členské základny, evidence kolektivu mladých hasičů a dorostu pokud je 

ve sboru ustaven, apod.  

- Ing. Pavel Musil:  

- Poděkování za práci sborů i jednotek  

- Výzva k doplnění jednotek HZS z řad sborů 

- Pozvánka na soutěž v požárním sportu - 24. 5. 2024 – Košutka 

- 5. 6. 2026 – nám. Republiky, Plzeň – soutěž TFA 

 

- Bc. Robert Kučera: 

- Poděkování za práci sborů i jednotek JPO+OO, práci s mládeží i jednotlivých 

odborných rad na OSH PS 

- OSH PS je aktivní v rámci celé republiky 

- 20. 4. 2024 – Přibyslav – Shromáždění okresních starostů celé republiky 

- Členská základna SH ČMS se rozrostla, především o mládež, počet SDH mírně 

klesl, mírný úbytek JPO – především slučování sborů a JPO 

- SH ČMS mírný ekonomický vzestup (+8mil.Kč) – finance vložit do kapitálu pro 

zhodnocení majetku 

- Stabilizace firem – Hasičský hotel po výměně nájemce mírný zisk, Hasičské 

muzeum v Přibyslavi – modernizace areálu z dotací 

- V roce 2024 dotace ve stejné výši jako v předchozích letech – NSA, MŠMT a MV 

ČR 

- 160 let od založení prvního českého sboru ve Velvarech – SDH Velvary 18. 5 .2024 

+ 15.6. Telč, setkání historických praporů 

- Kontroly nechodí jen na sbory, ale také v celé struktuře SH ČMS – všechny 

kontroly proběhly prozatím bez problémů 

- Pokud má někdo dotazy – rád zodpoví 

 

- p. Martin Liška, starosta Obce Dobříč:  

- Děkuje za pozvání  

- Důležitost hasičů pro život v obci – vše by ale nešlo bez finanční a materiální 

podpory OÚ 

- Poděkování za práci s dětmi a za zorganizování dnešního setkání 

- Ondřej Melichar: 

- Navrhl schválení příspěvku pro Nadaci na podporu hasičského hnutí ve výši 1.-/ za 

člena tj.  celkem 6.207,00 Kč  

Hlasování: Pro – 82  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0 

 



-  

- Gratulace starostce Aleně Foldové k narozeninám a poděkování za její práci pro 

hasiče, předání Řádu sv. Floriána z rukou p. Kučery a p. Suchého 

- Alena Foldová: 

- Upřímně poděkovala za vysoké ocenění, je to pro ni překvapením, poukázala na 

to, že bez všech členů ve sborech by nebylo dobrých výsledků a vyznamenání bere 

i jako ocenění pro všechny aktivní a obětavé hasiče 

 

     Nikdo další se do diskuse nezapojil. 

 

Jednání přerušeno – 11:31 – 11:50   

Během přerušení opustili 3 zástupci sborů jednací místnost   

Přítomno 79 zástupců = 61,72% 

 

8. Usnesení – přednesl předseda návrhové komise Bc. Ondřej Holeček 

   - usnesení je součástí zápisu 

   Doplnění usnesení: nikdo se nepřihlásil 

 

   Schválení usnesení přítomno 79 zástupců = 61,72% 

   Pro –78       PROTI – 0        ZDRŽEL SE – 1 

 

9. Závěr – závěrečné vystoupení starostky OSH PS Aleny Foldové, poděkování Obci Dobříč, 

celému SDH Dobříč, jmenovitě starostovi p. Romanu Slachovi za perfektní přípravu a průběh 

dnešního jednání po všech stránkách a všem přítomným představitelům dnešního jednání za 

účast. 

 

Jednání představitelů ukončeno v 11:58  

 

Zapsala: Štěpánka Nováková, v.r. 

                Jitka Špelinová, Dis., v.r. 

 

Ověřovatelé zápisu: 

Mgr. Michal Marek, v.r.     Ing. Marek Vejvoda, v.r. 


